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RESMİ GAZETE’DE BUGÜN  

 
15 Ağustos 2022 Pazartesi 

 

YÜRÜTME VE İDARE BÖLÜMÜ 

YÖNETMELİKLER 
 

–– Anadolu Üniversitesi Açıköğretim, İktisat ve İşletme Fakülteleri Eğitim-Öğretim ve 

Sınav Yönetmeliğinde Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik 

–– Karadeniz Teknik Üniversitesi Tıp Fakültesi Eğitim-Öğretim ve Sınav Yönetmeliği 

–– Niğde Ömer Halisdemir Üniversitesi Çevre Sorunları Uygulama ve Araştırma Merkezi 

Yönetmeliği 

–– Niğde Ömer Halisdemir Üniversitesi Önlisans ve Lisans Eğitim-Öğretim ve Sınav 

Yönetmeliğinde Değişiklik Yapılmasına Dair Yönetmelik 

  

https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220815-1.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220815-1.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220815-2.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220815-3.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220815-3.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220815-4.htm
https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2022/08/20220815-4.htm
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Tarım ve hayvancılığı IMF ile mi 

bitirdiniz! 
Ülkemiz tarım ve hayvancılık alanında kendine yeten ve hatta ihracat da 

yapabilen bir ülke iken günümüzde tarımsal ürünlerin tamamına yakınını 

farklı ülkelerden ithal eder duruma geldi. 

 
MİLLİ GAZETE 

 

Gıda kalemlerinde yaşanan kriz, içerisinde bulunduğumuz ağır ekonomik krizin en 

önemli ayağı olarak karşımızda dururken Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği Başkanı 

Rifat Hisarcıklıoğlu, tam da ülkemizin tarım ve hayvancılıkta geriye gitmeye başladığı 

yıllarda IMF yetkililerinin ülkemizde “tarım ve hayvancılıktan çıkılması gerektiği” 

yönünde çalışmalar yaptığını açıkladı. 

“DÜNYANIN EN STRATEJİK SEKTÖRÜ TARIM VE HAYVANCILIK” 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, “Dünyanın en 

stratejik sektörü, en çok kazandıracak sektörü hangisidir, derseniz; tarım ve 

hayvancılık. Şunu hep akılda tutalım ki; tarım ve hayvancılık önemini asla 

kaybetmeyecek sektörlerdir. Yaşamak için tüketmek zorundayız, bunu karşılayacak 

da tarım ve hayvancılık sektörü. 2004 yılında IMF bana geldiği zaman ‘artık tarım ve 

hayvancılık sektöründen çıkın’ diyordu” açıklamasında bulundu. 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, “Dünyanın en 

stratejik sektörü, en çok kazandıracak sektörü hangisidir, derseniz, tarım ve 

https://static.daktilo.com/sites/71/uploads/2022/08/14/tarim-ve-hayvanciligi-imf-ile-mi-bitirdiniz-5-1660499806.jpg
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hayvancılık. Yıllardır biz bunu ifade ediyorduk, ne zaman pandemi çıktı, Rusya-

 Ukrayna Savaşı çıktı, bütün dünya yeni anladı” dedi. 

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, Kırklareli’nde 

birtakım ziyaretler ve açılışlar yaptı. TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu, Kırklareli Valisi 

Birol Ekici’yi ziyaret ettikten sonra Ticaret Borsası Soğuk Hava Deposu açılışına 

katıldı. TOBB olarak ülkenin tarımsal piyasaların gelişmesi için de önemli adımlar 

attıklarını vurgulayan Hisarcıklıoğlu, “Tarım ürünlerinin güvenli bir şekilde 

depolanabilmesi için TMO-TOBB LİDAŞ’ı hayata geçirdik. Böylelikle ülkemizde ilk 

adımı atarak, özel sektörün lisanslı depo yatırımlarının artmasına öncülük ettik. 

Babaeski’de 60 bin tonluk bir depo yatırımı yaptık. Lisanslı depo sayesinde güvenlik 

depolamanın yanında üreticilerin finansmana erişimini kolaylaştırdık, sanayicinin de 

hammaddeye rahatça ulaşmasını sağladık. Lisanslı deponun temelini oluşturan 

sistemin üzerine, TÜRİB - Ürün İhtisas Borsası’nı kurduk. Böylelikle tarımsal 

ürünlerde, emtia borsasını başlattık. Artık ürettiğimiz ürünlerin fiyatlarının, daha 

sağlıklı şekilde belirlenmesini sağlıyoruz. Şunu hep akılda tutalım ki; tarım ve 

hayvancılık önemini asla kaybetmeyecek sektörlerdir. Yaşamak için tüketmek 

zorundayız, bunu karşılayacak da tarım ve hayvancılık sektörü. Bakın dünya nüfusu 

8 milyar oldu, dünyada orta sınıf her gün daha çok büyüyor. Büyüdükçe de daha çok 

tüketiyor. Öte yandan pandemi döneminde kendine yetebilen bir ülke olmanın 

önemini gördük. İşte bu yüzden burada sizlerin yaptığı iş stratejik önemdedir. Tarımı 

ve hayvancılığı asla ihmal edemeyiz. Öte yandan son dönemde maliyetlerimiz de 

epey arttı. Bu konularda tedbirlerin alınması için, ilgili bakanlarımızla görüşüyoruz. 

Elbirliğiyle, inşallah, bu çalkantılı bir süreci de aşacağız” diye konuştu. 

Türkiye’nin artan nüfusuna rağmen buğday üretimi artmadığı gibi yıllar içinde geriledi. 

Ayçiçeği, mısır ve pamuk gibi temel ürünlerde de ihtiyacın önemli bir bölümü ithalatla 

karşılanıyor. 

 

KIRMIZI ETTE BREZİLYA VE URUGUAY’A BAĞLIYIZ 

Yeterli ıslah çalışmalarının yapılmaması ve yem girdi maliyetlerinin çok yüksek 

olması hayvancılıkta üretimi baltalarken, büyükbaşta ithalat kalemini de yükseltiyor. 

Damızlık dişi hayvan, ağırlıklı olarak Avrupa ülkelerinden, besilik hayvanlar ise 

Brezilya ve Uruguay’dan ithal ediliyor. Kırmızı et ithalatında Sırbistan, Bosna Hersek 

ve Polonya başı çekiyor. 

 

  

https://www.milligazete.com.tr/haberleri/rusya
https://www.milligazete.com.tr/haberleri/ukrayna
https://www.milligazete.com.tr/haberleri/misir
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İndirim için beklenen gün: Tarım 
Kredi'de etiketler değişti 

 

  
Gıda fiyatlarında artış devam ederken, Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın 'talimat verdim' 

diyerek duyurduğu Tarım Kredi'de 30'dan fazla gıda ürününde indirimli satışlar bugün 

itibarıyla başladı. Hazine ve Maliye Bakanı Nebati, atılan adımın diğer zincir 

marketler tarafından da takip edilmesini beklediklerini söyledi. Peki hangi ürünlerde 

indirim var? 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın gıda enflasyonunun önüne geçilmesi için, 

Tarım Kredi kooperatiflerinin kâr amaçlı kurulmadığına dikkat çekerek verdiği 

talimatın ardından indirim için beklenen gün geldi. Bin 400 marketteki 30'dan fazla 

tüketim maddesinde indirimli satışlar bugün başladı. 

Hangi ürünlerde ne kadar indirim var? 

Tarım Kredi Kooperatifleri de indirim gelecek ürünlerin listesini açıkladı. İndirim 

uygulanacak ürünlerde, bir evin ihtiyacı olan temel gıda ürünlerinin tamamının listeye 

alındığı belirtildi. 

Tarım Kredi Kooperatifleri tarafından indirim uygulanacak ürünler şunlar oldu: 

“Makarna, un, salça, pirinç, bulgur, mercimek, nohut, fasulye, şeker, ay çiçek 

yağı, zeytin yağı, tavuk ürünleri, tam yağlı süt, yarım yağlı süt, yumurta, peynir, 

tereyağı, bal, zeytin, çay, Türk kahvesi, patates, kuru soğan, karpuz, kavun, 
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çamaşır deterjanı, bulaşık deterjanı, çamaşır suyu, sıvı sabun, peçete, rulo 

havlu, kolonya, bebek bezi” 

Et ürünlerine ayrı indirim 

Tarım Kredi Kooperatifleri tarafından yapılan açıklamada şu ifadelere yer verildi; 

"Et ürünlerinde ise Et ve Süt Kurumu tarafından temin edilecek ürünler, kasap reyonu 

bulunan Tarım Kredi Kooperatif Marketlerinde ivedilikle, kasap reyonu bulunmayan 

marketlerde ise gerekli hazırlık çalışmalarının yapılmasının ardından paketli olarak en 

kısa sürede indirimli şekilde satışa sunulacak. Et ürünlerinde uygulanacak indirimlerin 

duyurusu ayrıca yapılacak." 

'Zincir marketler tarafından da takip edilmesini bekliyoruz' 

Öte yandan Hazine ve Maliye Bakanı Nureddin Nebati, Twitter hesabından yaptığı 

açıklamada şu ifadeleri kullandı: 

"Pandemi süreciyle tetiklenip Rusya-Ukrayna savaşıyla derinleşen küresel sorunlar 

tüm dünyayla birlikte ülkemizde de gıda fiyatlarında önemli artışlara sebep oldu. 

Ancak bizler, vatandaşımızın maruz kaldığı gıda enflasyonuyla etkin şekilde 

mücadele etme konusunda kesin kararlıyız. Yakın dönemde, Sayın 

Cumhurbaşkanımızın girişimleriyle imzalanan Tahıl Koridoru anlaşması küresel 

hububat fiyatlarında düşüşe sebep olmuş, petrol fiyatlarında son haftalarda bazı 

gevşemeler yaşanmıştır. Ayrıca ülkemizde bu yıl tarımsal üretimde önemli artışlar da 

söz konusudur. Gıda enflasyonuyla mücadele kapsamında, Cumhurbaşkanımızın 

liderliğinde önemli bir adıma daha imza atıyoruz: Tarım Kredi Kooperatif 

marketlerinde 30'dan fazla temel tüketim maddesinde indirimli fiyat uygulamasına 

gidilecektir." 

Türkiye'de devletin önayak olduğu bu uygulamaya benzer çeşitli uygulamaların, diğer 

bazı ülkelerde de yakın dönemde perakende zincirlerinin öncülüğünde başlatıldığını 

vurgulayan Nebati açıklamasına şöyle devam etti: 

"Vatandaşımızdan yana attığımız bu önemli adımın, ülkemizde faaliyet gösteren 

diğer zincir marketler tarafından da takip edilerek fiyat etiketlerine olumlu yansımasını 

bekliyor, fiyat takip sistemimizle gelişmeleri izlemeyi sürdürüyoruz. Küresel gıda 

fiyatlarının geçtiğimiz şubat ayında kırdığı rekorun ardından, düşüş trendine girerek 

nisan ayında yüzde 0,8; mayıs ayında 0,6; haziran ayında 2,3 ve temmuz ayındaysa 

yüzde 8,6 düşüş göstermesi söz konusu olmuştur. Gıda sektörümüzün tüm 

aktörlerinin, son dönemde kaydedilen bu olumlu gelişmeleri de dikkate alarak 

'Birlikten Berekete' anlayışımızla hareket edeceklerine inanıyoruz. Vatandaşlarımızı 

gıda enflasyonuna karşı korumakta kararlıyız." 
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BDDK dijital katılım bankasına onay 

verdi 
BDDK, T.O.M. Katılım Bankası unvanlı dijital bankanın kuruluşuna izin 

verdi. 

 
Bankacılık Düzenleme ve Denetleme Kurulu (BDDK), T.O.M. Katılım Bankası AŞ 

adı altında yeni bir dijital katılım bankasının kuruluşuna izin verdi. 

Resmi Gazete'nin bugünkü sayısında yayımlanan BDDK kararına göre 1.5 milyar TL 

sermayeli bankanın kurucu ortakları; Ahmet Yaşar Aydın, Ali Taha Aydın, Can Ersöz, 

Erhan Bostan ve Tolga Akar olarak belirtildi. Aynı gazetede yer alan diğer BDDK 

kararına göre, Pozitif Varlık Yönetim AŞ'ye faaliyet izni verildi. 
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Erdoğan'dan zincir marketlere mesaj 
Tarım Kredi Kooperatifleri'nde indirimli satışların başlayacağını hatırlatan 

Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Bazı zincir marketler de kendilerini buna göre 

ayarlayacak" diye konuştu. 

 
Tarım Kredi Kooperatifi, temel tüketim ürününde 15 Ağustos Pazartesi günü itibariyle 

indirimli fiyat uygulamasına geçiyor. Çorum'da toplu açılış töreninde yeni uygulamaya 

değinen Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 40 üründe indirim yapılacağını 

belirterek, "Bazı zincir marketler de kendilerini buna göre ayarlayacak" diye konuştu. 

Erdoğan, "Küçükbaşta yüzde 20-25 indirim yaptık. Büyükbaş hayvanda da yüzde 30-

35 indirime gidiyoruz. 40 çeşit üründe Tarım Kredi Kooperatifinde indirime gidiyoruz. 

Piyasaları daha da rahatlatacağız. Bazı zincir marketler de kendilerini buna göre 

ayarlayacak" dedi. 

Çorum'daki toplu açılış töreninde konuşan Cumhurbaşkanı Erdoğan, Sungurlu 

OSB'de 6 milyarlık yatırımla barut, fişek, kapsül üretim tesisi kurulduğunu, 3 

fabrikadan oluşan tesisin ilk etabı 2023 Mayıs ayında hizmete alınacağını bildirdi.  

"Müjdeli haberler bekliyoruz" 

Akdeniz ve Karadeniz'de yürütülen doğalgaz arama faaliyetlerine de değinen 

Erdoğan, "Arama sondaj faaliyetlerini artık kendi gemilerimizle yapıyoruz. Şu anda 4 

tane sondaj gemimiz var. 6 gemimizle şu anda Akdeniz'de Karadeniz'de arama 

tarama çalışmalarını yapıyoruz. Doğalgazı çıkarttığımız andan itibaren bu ülke 

bambaşka olacak. Çok daha güçlü olacak. Halkımıza bunun yansıması da farklı 

olacak" dedi. 

https://www.dunya.com/sektorler/tarim
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Salı günü dünyanın en ileri teknolojisine sahip Abdülhamid Han'ı mavi vatana yolcu 

ettiklerini kaydeden Erdoğan, "Kendisinden müjdeli haberler bekliyoruz. İnşallah 

Karadeniz'deki 540 milyar metreküplük doğal gaz keşfimiz gibi Abdülhamid Han'ın da 

milletimize güzel haberler vereceğine inanıyorum" diye konuştu. 

  

https://www.dunya.com/haberler
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2 tahıl gemisi daha Ukrayna'dan 

hareket etti 
İskenderun'a 12 bin ton mısır taşıyan gemi ile Tekirdağ'a 3 bin ton 

ayçiçeği tohumu taşıyan geminin Ukrayna'dan hareket ettiği bildirildi. 

 
Milli Savunma Bakanlığı, tahıl taşıyan 2 geminin daha Ukrayna'dan ayrıldığını bildirdi. 

Bakanlıktan yapılan açıklamada, tahıl sevkiyatı kapsamında İskenderun'a 12 bin ton 

mısır taşıyan Barbados bayraklı "Fulmar S" adlı gemi ile Tekirdağ'a 3 bin ton ayçiçeği 

tohumu taşıyan Marşal Adaları bayraklı "Thoe" adlı geminin Çernomorsk'tan hareket 

ettiği belirtildi. 

Açıklamada, ayrıca bugün bir geminin tahıl almak üzere Ukrayna'ya hareket edeceği 

bildirildi. 
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Yarış başladı, adaylar nabız 

yokluyor 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne (TOBB) bağlı 365 oda ve borsada 

yasal seçim süreci başlarken, seçimlerin ertelenip ertelenmeyeceği 

konusunda belirsizlik devam ediyor. TOBB’dan odalara resmi bir yazı 

gitmediği için gözler, genel seçim takvimine çevrildi. Belirsizliğe rağmen, 

odalar seçim tarihlerini bir bir açıklamaya başladı. Adaylar da kulisler de 

boy gösteriyor. 

 
DÜNYA, Türkiye’nin dört bir yanındaki büroları aracılığıyla seçimin nabzını tutuyor. 

Bugünden itibaren “Odalarda Seçim Heyecanı” damgasıyla, tüm seçim sürecini 

okurlarımız için bu sütunlardan yansıtacağız. Pek çok oda ve borsanın mevcut 

başkanı tekrar aday olurken, bazı yerlerde başkan yardımcıları yarışa katılıyor. 

Meclis başkanlığı konusunda da pek çok kentte birden çok aday olduğu belirtiliyor. 

Ancak kulisler hareketli. Şu anda bazı adayların çalışmaları sessizce yürüttüğü, 

TOBB’dan seçimlere ilişkin resmi bir açıklama beklediği de duyumlar arasında. 

ADANA 

Adana Ticaret Odası için Bayram ve Şahbaz yarışıyor 

Adana’da 21 bini faal olmak üzere yaklaşık 35 bin üyesi bulunan Adana Ticaret 

Odası (ATO) yönetimi için ekim ayında yapılması beklenen seçimlerde 46 sektör 

komitesi tarafından 120 meclis üyesi seçilecek, meclis üyeleri de yeni başkan ve 

yönetim kurulunu belirleyecek. Türkiye’de delege sayısı bakımından İstanbul, Ankara, 

İzmir ve Konya’dan sonra beşinci sıradaki ATO’nun mevcut Başkanı Atila 
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Menevşe’nin tekrar aday olması beklenmiyor. Yeni yönetim için yapılacak seçimde iki 

aday ön plana çıkıyor. Bu isimler; halen ATO Başkan Yardımcısı olarak görev yapan 

Yücel Bayram ile TOBB Hayvancılık Meclisi Başkanı ve ATO Meclis Üyesi Mehmet 

Şahbaz. Adana iş dünyasının yakından tanıdığı Bayram ve Şahbaz’ın dışında, 

üçüncü bir isim olarak Dr. Cengiz Yılmaz’ın da adaylığı konuşuluyor ancak henüz 

kendisi tarafından bu yönde bir açıklama yapılmadı. Başkanlığı yarışının ağırlıklı 

olarak Yücel Bayram ve Mehmet Şahbaz arasında geçmesi bekleniyor. ATO başkan 

adaylarından Yücel Bayram, 1999 yılından bu yana ATO’da yönetim kurulu üyesi. 

Mobilya sektörünün tanınmış isimlerinden olan ve bir dönem siyasette de aktif 

çalışmaların yapan Bayram, 2014’de Milliyetçi Hareket Partisi’nin Yüreğir Belediye 

Başkan adayı olmuştu. Bayram, ATO Başkanlığına seçilmesi halinde ilk planda 

hayata geçirmek istediği konuların; Adana’nın bütün kurumları ile ortak çalışma 

kültürünü yaygınlaştırmak ve ihracatta öne çıkan sektörleri desteklemek olacağını 

belirtiyor. ATO Başkanlığının bir diğer iddialı ismi Mehmet Şahbaz da ATO 

yönetimine yabancı değil. ATO Meclis Üyesi Şahbaz, aynı zamanda TOBB 

Hayvancılık Meclisi Başkanı olarak da sektörüyle ilgili ulusal boyutta çalışmalara imza 

atıyor. Türkiye’nin en büyük besi çiftliklerinden birine sahip olan Mehmet Şahbaz, 

aynı zamanda beyaz eşyada ulusal boyutta ticari faaliyetlerde bulunuyor. Şahbaz’ın 

başkanlığa seçilmesi halinde ATO’nun eğitime vereceği çalışmaları artıracağı ve 

büyük bir öğrenci yurdu yapmayı planladığı konuşuluyor. AFYON TSO: Mevvut 

Başkan Hüsnü Serteser, yeniden aday. 3 dönemdir TSO Başkanı. 4. kez aday oluyor. 

TSO seçimleri için bir başka aday ve listenin hazırlandığına dair duyumlar var. Ancak 

bu konuda henüz resmi bir açıklama yapılmadı. 

ANTALYA 

Batı Akdeniz’de gözler Antalya TSO seçimlerinde 

Projeleriyle kent ekonomisine, sosyal ve kültürel yapısına katkılar sunan ve 5 bine 

yakın yabancı sermayeli olmak üzere 50 bin üyesi bulunan Antalya Ticaret ve Sanayi 

Odası’nda (ATSO) seçim süreci hareketli başladı. Başkanlık için TOBB Yönetim 

Kurulu Üyesi ve ATSO Başkanı Davut Çetin ile Antalya OSB Başkanı Ali Bahar 

çekişecek. Ali Bahar, 4 yıldan bu yana başkanlık seçimi için çalışmalarını yürütüyor. 

Her iki başkan da seçim takvimi belirlenmemesine rağmen çalışmalarını sürdürüyor. 

Çetin ve Bahar, 49 meslek komitesi ile 111 meclis üyesini belirlemek için ince eleyip 

sık dokuyarak ‘ince’ hesaplar yapıyor. ATSO Başkanı Davut Çetin ile Antalya OSB 

Başkanı Ali Bahar, gerçekleştirdikleri projelerle tanınıyor. Bu nedenle ATSO seçimleri 

projeci başkanların mücadelesi şeklinde geçecek. Antalya ve Batı Akdeniz bölgesi iş 

dünyası kendi oda ve borsalardaki seçim dışında ATSO’daki başkanlık yarışına 

odaklandı. Öte yandan ATSO’da Reşat Güney’in de bazı kulislerde aday olacağı 

ifade ediliyor. Güney’in ATSO Başkanı Davut Çetin’i ziyaret edip “Abi ben de 

başkanlığa aday olacağım” diye konuştuğu, ancak şansının olmadığı dillendiriliyor. 
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Antalya TB Başkanı Çandır, rakipsiz 

TOBB’a bağlı oda ve borsalar içinde başkanlık için en rahat isim ise Antalya Ticaret 

Borsası Başkanı Ali Çandır. 2009 yılından bu yana başkanlık görevini yürüten Çandır, 

başkanlık için rakipsiz görünüyor. Antalya’da projeci başkanlar arasında yer alan Ali 

Çandır, “Sizin Oraların Nesi Meşhur” sloganıyla düzenlenen ve Türkiye markası 

haline gelen Yöresel Ürünler Fuarı (YÖREX) ile coğrafi işaretli ürünlerin artırılmasına 

büyük katkı koydu. Çandır ayrıca, Zeytinpark, Antalya Tarım Konseyi kurulması, 

Kampüsten İşe, pandemi sürecinde tarımsal üretimin önemine dikkat çekmek 

amacıyla Tarım İl Müdürlüğü ile başlattığı Online Tarımsal Eğitim Projesi ile dikkatleri 

çekiyor. Projeyle dünyanın çeşitli ülkelerinden katılımlarla 1 milyondan fazla kişiye 

eğitim verildi. 

DTO’da hareket yok 

Deniz Ticaret Odası (DTO) Antalya Şubesi’nde ise pek hareketlilik görülmüyor. 

Mevcut Başkan Ahmet Çetin’in bir dönem daha görevini sürdürmek istediği ifade 

ediliyor. Öte yandan önceki dönem seçimi kaybeden İnanç Kendiroğlu’nun da üyeler 

arasında yeniden adaylık için yoklama yaptığı ancak sonuç alamadığı iddia edildi. An 

itibariyle Ahmet Çetin’in karşısında aday gözükmüyor. 

Alanya TSO’da 3 aday var 

Alanya Ticaret ve Sanayi Odası’nda ise üç adayın başkanlık için yarışacağı 

konuşuluyor. Mevcut Başkan Mehmet Şahin’in 2024 yılında Alanya Belediye 

Başkanlığı’na aday olacağı için ALTSO’da görev almayacağı belirtiliyor. Bu nedenle 

ALTSO Başkanlığı için, emlak ve turizm sektöründe faaliyette bulunan Eray Erdem, 

AKP ilçe yöneticilerinden Bilal Gömeç ile emlakçı Tunahan Toksöz’ün mücadele 

edeceği söyleniyor. 

Kumluca TSO’da 4 aday var 

Kumluca Ticaret ve Sanayi Odası (KUTSO) Başkanı Murat Hüdavendigar Güney, 

yeni dönemde aday olmayacağını açıkladı. Güney’in yerine Fahri Özen’i 

destekleyeceği konuşulurken, Turgut Acar, Hüseyin Darıyemez ile Hüseyin Aykurt 

başkanlık için mücadele edecek. Seçim sathına giren oda ve borsalarda en rahat 

olan Kumluca Ticaret Borsası Başkanı Fatih Durdaş. Geçmiş dönem milletvekilliği ve 

ilçe belediye başkanlığı seçimlerinde aday olmamasına rağmen, anketlerde aday 

adaylarından en çok oy alan isimlerden biri olarak büyük ilgi gören Fatih Durdaş’ın 

şimdilik rakibi yok gibi... Kumluca’da Borsanın hizmetlerinden üyelerin memnun 

olmasından dolayı Fatih Durdaş’ın karşısına aday çıkmayacağı öngörüsü var. 

Ancak, son dakika ikinci bir adayın çıkabileceği ifade ediliyor. Durdaş’ın geçen 

dönem milletvekilliği adaylığı için teklif aldığı ancak kabul etmediği öğrenildi. 

Manavgat TSO’da iki aday yarışacak 

Manavgat Ticaret ve Sanayi Odası’nda (MATSO) başkanlık için hareketlilik var. 

Pandemi döneminde koronaya yenik düşerek yaşamını yitiren Başkan Ahmet 

Boztaş’ın yerine yönetim kurulu üyesi Seydi Tahsin Güngör getirilmişti. Bu dönemde 

https://www.dunya.com/sektorler/tarim
https://www.dunya.com/sektorler/emlak
https://www.dunya.com/son-dakika-haberleri


15.08.2022 

14 

 

de seçimi kazanarak görev almak isteyen Güngör’ün karşısında Mali Müşavir Turgay 

Akar başkanlık mücadelesi verecek. 

BALIKESİR 

Balıkesir ve ilçelerinde de seçim hareketliliği yaşanıyor 

Balıkesir ve ilçelerinde de oda ve borsalarda başkanlık seçimiyle ilgili hareketlilik 

başladı. İl genelinde mevcut başkanların yeniden aday olduğu ve adayların isminin 

çok fazla dillendirilmediği gözlemleniyor. Mevcut başkan Nazmi Yarış’ın Balıkesir 

Sanayi Odası’na Rahmi Kula’nın Balıkesir Ticaret Odası’na, Ersin Erdoğmuş’un 

Balıkesir Ticaret Borsası’na aday olan isim. Bandırma Ticaret Odası için aday olduğu 

belirtilen Mehmet Kılkışlı adaylıktan çekildi. Kulislerde Adem Yılmaz’ın ismi geçiyor. 

BURDUR 

Burdur’da Gündüzalp ve Keyif yeniden aday 

Türkiye’nin süt ve hayvancılık sektörünün merkezi Burdur’da milletvekilliği seçiminde 

aday olacağı konuşulan Burdur Ticaret Borsası Başkanı Ömer Faruk Gündüzalp 

yeniden başkan adayı olduğunu bildirdi. 500’e yakın üyesi bulunan Burdur Ticaret 

Borsası’nda Gündüzalp’ın karşısında şimdilik aday yok. Burdur’da 4 dönemdir Ticaret 

ve Sanayi Odası başkanlığı görevini yürüten Yusuf Keyik, seçimlerde yeniden aday 

olduğunu açıkladı. Her seçim döneminde rakiplerini geçen Keyik’in karşısına ise bu 

kez genç iş insanlarından Osman Dalgar çıkıyor. 

BURSA 

Bursa, TOBB’dan gelecek haberi bekliyor 

TOBB tarafından oda ve borsalara seçime yönelik herhangi bir talimat ulaşmadığı için 

Türkiye’nin önemli sanayi üslerinden Bursa’da henüz seçim çalışmalarına start 

verilmedi. Bu doğrultuda Bursa Ticaret ve Sanayi Odası (BTSO) seçim takvimi de 

henüz açıklanmadı. 2013 yılında başkanlık koltuğuna oturan ve 2018 yılında tek liste 

gidilen seçimde güven tazeleyen mevcut başkan İbrahim Burkay’ın adaylığına kesin 

gözüyle bakılıyor. Eş zamanlı olarak yapılması planlanan Bursa Ticaret Borsası’nda 

(Bursa TB) da mevcut başkan Özer Matlı’nın yeniden aday olacağı konuşuluyor. Öte 

yandan Türkiye genelindeki tüm oda ve borsaların başkanları 29-30 Ağustos 

tarihlerinde Bursa’da bir araya gelecek. TOGG fabrika gezisinin ardından Bursa 

Ticaret Borsası’nın yeni binasının resmi açılışı gerçekleştirilecek. Bu ziyarette seçim 

takvimine yönelik bir açıklama yapılması da bekleniyor. 

ÇANAKKALE 

Çanakkale’de de mevcut başkanlar aday 

Pek çok ilde olduğu gibi Çanakkale ve ilçelerindeki oda ve borsalarda da yeni dönem 

için mevcut başkanlar adaylığını açıkladı. Çanakkale TSO Başkanlığı için mevcut 

başkan Selçuk Semizoğlu, Çanakkale Ticaret Borsası Başkanlığı için mevcut başkan 
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Abdullah Deniz adaylığını açıkladı. Biga TSO için mevcut başkan Şadan Doğan ve 

Biga Ticaret Borsası için de mevcut başkan Mesut Okyay adaylığını açıkladı. 

DENİZLİ 

Denizli’de adaylığını açıklayan ilk isim Konyalıoğlu oldu 

Ülke genelinde olduğu gibi Denizli’de de odaları seçim heyecanı sardı. Denizli Ticaret 

Odası, Denizli Sanayi Odası ve Denizli Ticaret Borsası yönetimleri Olağan Genel 

Kurul tarihleri konusunda henüz karar almadı. Birçok oda TOBB’dan seçimlerle ilgili 

işaret beklerken, seçimlerin hareketli geçmesi beklenen Denizli Sanayi Odası’nda 

Başkan Vekili Okan Konyalıoğlu, adaylığını açıklayan ilk isim oldu. Denizli’de en 

hareketli seçimin Sanayi Odası’nda yaşanması bekleniyor. 1523 üyesi bulunan 

DSO’da yaklaşık 1300 üye oy kullanabilecek. 1973 yılında kurulan Denizli Sanayi 

Odası’nda 17 meslek komitesinde 36 üyeden oluşan meclis ve 9 kişiden oluşan 

Yönetim Kurulu üyeleri seçimle belirlenecek. 15 yıldır DSO Başkanı olan Müjdat 

Keçeci’nin yeniden aday olup olmayacağını önümüzdeki günlerde açıklaması 

bekleniyor. Keçeci’nin iki yardımcısı Okan Konyalıoğlu ve Selim Kasapoğlu, başkan 

adayı olarak seçimlere katılacak. Kasapoğlu ve Konyalıoğlu, ekiplerini oluşturarak 

çalışmalara başladı. 

“Hizmet için göreve talibim” 

DSO Başkan Vekili ve Çardak OSB Başkanı Okan Konyalıoğlu, Denizli Gazeteciler 

Cemiyeti’nde basın toplantısı düzenleyerek aday olduğunu açıkladı. Her 

potansiyelden, düşünce yapısından ve sektörden güçlü bir ekiple yola çıktığını 

söyleyen Konyalıoğlu, “DSO Başkanlığını, şimdiye kadarki görev ve 

sorumluluklarımın taçlandırılması olarak görüyorum. Kimseyle atışmak, çekişmek için 

değil bölgemize hizmet etmek için göreve talibiz. Kimseden icazet almadık, kimsenin 

adamı olarak yola çıkmadık. O koltuğa oturacaksak eğer, birilerinin adamı, bir 

cemaatin müridi veya bir partinin militanı olarak değil, Denizli sanayicisinin sesi, 

soluğu olmak için oturmalıyız” dedi. Başkan Yardımcısı Selim Kasapoğlu’nun da 

adaylığını seçim takviminin belirlenmesi ile birlikte açıklayacağı öğrenildi. DSO 

Yönetiminin seçim tarihini bu hafta içinde belirlemesi ve seçimlerin ekim ayı içinde 

yapılması bekleniyor. 

DTO’da Erdoğan rakipsiz gibi 

Denizli’nin en fazla üyeye sahip odası olan Denizli Ticaret Odası’nın 19 bin üyesi 

bulunuyor. 30 meslek komitesinde 65 meclis üyesi seçimi yapılıyor. Meclis 11 kişilik 

Yönetim Kurulu ve Başkanı seçiyor. 1926 yılında kurulan Denizli Ticaret Odası’nda 

2016 yılından bu yana oda başkanlığını yürüten Uğur Erdoğan’ın yeniden aday 

olması bekleniyor. Edindiğimiz bilgilere göre Ticaret Odası’nda şu ana kadar başkan 

adaylığını açıklayan yada bu yönde çalışma içinde olan kişi yada grup bulunmuyor. 

Seçim takviminin açıklanmasının ardından yeni gelişmeler yaşanabilir, ikinci bir aday 

gündeme gelebilir. 
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DTB’de Tefenlili rahat 

1923 yılında kurulan Denizli Ticaret Borsası’nda 2005 yılından bu yana başkanlık 

görevini yürüten İbrahim Tefenlili’nin yeniden aday olup rakipsiz olarak görevini 

sürdürmesi bekleniyor. Denizli Ticaret Borsası’nın şu an 690 üyesi bulunuyor. Meslek 

komitelerinin bulunmadığı DTB’de 14 kişiden oluşan Oda Meclisi seçimleri yapılıyor. 

Meclis, 5 kişilik Yönetim Kurulu ve Başkanı seçiyor. 

ISPARTA 

Isparta’da mevcut adaylara rakip yok 

Batı Akdeniz Bölgesi’nin önemli üretim merkezi olan Isparta’da hem TSO’da hem de 

Ticaret Borsası’nda seçim heyecanı yok. Isparta Ticaret Borsası Başkanı Ahmet Adar 

ile Isparta Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Mustafa Tutar karşında şimdilik aday 

yok. 
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Hisarcıklıoğlu: Kamu bankaları 

kredide normalleşmeye başladı 
Kamu bankalarıyla üç gün önce bir araya gelen TOBB Başkanı 

Hisarcıklıoğlu, 25 Haziran itibariyle kredi kullanımında çıkarılan 

zorlukların ortadan kalkmaya başladığını söyledi. Hisarcıklıoğlu, "Özel 

bankalara yönelik faiz limitlerinin yüksekliği ile ilgili rahatsızlığımız 

sürüyor" dedi. 

 
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu'nun verdiği 

bilgiye göre, kamu bankalarının reel sektöre yönelik kredi iştahında hareketlenme 

başladı. 

Üç gün önce kamu banka temsilcileriyle bir araya gelen TOBB, finansmana erişim 

probleminden duyulan rahatsızlıkları dile getirmişti.  

TOBB Başkanı Hisarcikloğlu, "Üç gündür gördüğümüz bir şey var, kamu 

bankalarında bir rahatlama başladığı, bütün Türkiye'de bana dönüşler başladı. 'Kamu 

bankalarının Haziran 25'ten sonra kredi kullanımında çıkarttığı zorluk artık 

normalleşmeye geldi başkanım' diyorlar. Öteki taraftan şimdi özel bankalarla da ilgili 

sorunlarımız var. Onların faiz limitlerinin yüksekliği ile ilgili büyük bir rahatsızlığımız 

var. İnşallah ülkemizi hak ettiği yere getireceğiz" ifadelerini kullandı. 

Kırklareli Ticaret Borsası Soğuk Hava Deposu açılışında konuşan Hisarcıklıoğlu, 

Kırklareli Ticaret Borsasının, örnek borsalardan biri olduğunu söyledi. 

https://www.dunya.com/finans/faiz
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Türkiye'de tarım ve hayvancılığın gelişmesi için önemli adımlar attıklarını vurgulayan 

Hisarcıklıoğlu, "Bugün tarım ürünlerinin depolanabilmesi için 2005 yılında Türkiye 

lisanslı depoculuğu bilmezken Türkiye Odaları ve Borsalar Birliği olarak bunun 

kanununun çıkartılmasını sağladık. Beş yıl bekledik özel sektör devreye girsin diye, 

kimse girmedi, 'bu nedir acaba' diye. Sonra TMO'yla beraber yüzde 50 ortak olduk, 

sonrasında da özel sektör hemen arkamızdan geldi" diye konuştu. 

Tarım ve hayvancılığın önemini vurgulayan Hisarcıklıoğlu, şöyle devam etti: 

"'Dünyanın en stratejik sektörü, en çok kazandıracak sektörü hangisidir' 

derseniz, tarım ve hayvancılık. Yıllardır biz bunu ifade ediyorduk, ne zaman pandemi 

çıktı, Rusya-Ukrayna savaşı çıktı, bütün dünya yeni anladı. 2004 yılında IMF bana 

geldiği zaman 'artık tarım ve hayvancılık sektöründen çıkın' diyordu, şimdi tam tersine 

bizim o gün iddia ettiğimiz şeye bugün dünya geldi. Bakınız son 10 yılda en çok fiyatı 

artan ürünler nedir dünyada diye baktığınız zaman tarım hayvancılık ürünleri, 

altından da, petrolden de, doğal gazdan da… Sakın günlük meşgalelerden, günlük 

sıkıntılarınızdan yorulup da bu işten vazgeçmeyelim. Bundan vazgeçilemez, çünkü 

gelecekte kendi halkını doyuran, dünyanı doyurmaya yardımcı olan ülkeler dünyanın 

liderleri olacak." 

 

  

https://www.dunya.com/sektorler/tarim
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Nebati'den gıda enflasyonuyla 

mücadele mesajı 
Hazine ve Maliye Bakanı Nureddin Nebati, bir kez daha enflasyonla 

mücadele mesajı verdi. Nebati, "Vatandaşımızın maruz kaldığı gıda 

enflasyonuyla etkin şekilde mücadele etme konusunda kesin kararlıyız" 

dedi. 

 
Hazine ve Maliye Bakanı Nureddin Nebati, ekonomideki gelişmelere ilişkin 

açıklamalarda bulundu. 

Bakan Nebati'nin Twitter'dan yaptığı paylaşımlarından satır başları şöyle: 

"Pandemi süreciyle tetiklenip Rusya-Ukrayna savaşıyla derinleşen küresel sorunlar 

tüm dünyayla birlikte ülkemizde de gıda fiyatlarında önemli artışlara sebep oldu. 

Ancak bizler, vatandaşımızın maruz kaldığı gıda enflasyonuyla etkin şekilde 

mücadele etme konusunda kesin kararlıyız. 

Yakın dönemde, Sayın Cumhurbaşkanımızın girişimleriyle imzalanan Tahıl Koridoru 

anlaşması küresel hububat fiyatlarında düşüşe sebep olmuş, petrol fiyatlarında son 

haftalarda bazı gevşemeler yaşanmıştır. Ayrıca ülkemizde bu yıl tarımsal üretimde 

önemli artışlar da söz konusudur. 

Gıda enflasyonuyla mücadele kapsamında, Cumhurbaşkanımızın liderliğinde önemli 

bir adıma daha imza atıyoruz: Tarım Kredi Kooperatif marketlerinde 15 Ağustos 

Pazartesi (yarın) gününden itibaren 30’dan fazla temel tüketim maddesinde indirimli 

fiyat uygulamasına gidilecektir. 

https://www.dunya.com/finans/petrol/brent-petrol
https://www.dunya.com/sektorler/tarim
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Küresel gıda fiyatlarının geçtiğimiz Şubat ayında kırdığı rekorun ardından, düşüş 

trendine girerek Nisan ayında yüzde 0,8; Mayıs ayında 0,6; Haziran ayında 2,3 ve 

Temmuz ayındaysa yüzde 8,6 düşüş göstermesi söz konusu olmuştur. Gıda 

sektörümüzün tüm aktörlerinin, son dönemde kaydedilen bu olumlu gelişmeleri de 

dikkate alarak 'Birlikten Berekete' anlayışımızla hareket edeceklerine inanıyoruz. 

Vatandaşlarımızı gıda enflasyonuna karşı korumakta kararlıyız." 
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Nebati'den KKM savunması: Eleştirenlerin 

iyi niyetinden şüphe ediyorum 

 
  

15/08/2022 09:48 

 

Son dakika haberi... Hazine ve Maliye Bakanı Nureddin Nebati, Kur Korumalı 

Mevduat sistemine yönelik sosyal medya hesabından açıklamalarda bulundu. KKM'yi 

savunan Nebati, "Haksızca eleştirenlerin iyi niyetinden şüphe ediyorum." dedi. 

Kur Korumalı Mevduat sistemine yönelik eleştirilere sosyal medya hesabından yanıt 

veren Hazine ve Maliye Bakanı Nureddin Nebati, ''Tasarruf sahiplerinin 3’te 1’i döviz 

yerine bu faydalı yatırım aracını tercih ediyor. Kur Korumalı TL Mevduat hesabını 

haksızca eleştirenlerin iyi niyetinden şüphe ediyorum'' dedi. 

Nebati'nin açıklamaları şu şekilde: 

''Kur Korumalı TL Mevduat hesabı, milletimizin tasarruflarını döviz yerine Türk 

Lirası’na yatırmasını teşvik eden, bu sayede ekonomimize çok önemli katkı sağlayan 

bir enstrümandır. 

Tasarruf sahiplerinin 3’te 1’i döviz yerine bu faydalı yatırım aracını tercih ediyor. 

Böylece hem ekonomik büyümemize katkı sağlıyor hem tasarruf ediyor hem de döviz 

kurlarında manipülasyon yapmak isteyen kötü niyetli güçlerin yoluna taş koyuyor. 

Ülkemizde enflasyonu tetikleyen aşırı kur hareketleri ile mücadelemizde 

vatandaşlarımızla birlik olmamızı sağlayan en önemli enstrümanlardan biri olan Kur 

Korumalı TL Mevduat hesabını haksızca eleştirenlerin iyi niyetinden şüphe 

ediyorum.'' 
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Enerji savaşlarının kazananı ABD 

olabilir 
Kısa vadede artan enerji fiyatları Rusya’yı enerji savaşlarının kazananı 

gibi gösterse de, AB’nin Rus doğalgaz ve petrolünden 

bağımsızlaşmasıyla birlikte AB’ye enerji ihracatını artırmakta olan ABD 

uzun vadede bu savaşların kazananı olabilir. 

 
Hilal SARI 

 

Rusya son bir yılda yüzde 35-40 artan petrol fiyatları ve 10 katına yükselen Avrupa 

gösterge doğalgaz fiyatı nedeniyle şimdiye kadar enerji cephesinde savaşın 

kazananı gibi duruyor. Ancak işler önce Avrupa'nın alternatif kaynaklara yönlenmesi, 

ardından yeşile geçiş hedefleri doğrultusunda başta Rusya menşeli olmak üzere tüm 

fosil kaynaklardan bağımsızlaşılmasıyla değişebilir. Ukrayna Savaşı’yla birlikte AB’yle 

safları sıklaştıran ve özellikle bölgeye sıvılaştırılmış doğalgaz (LNG) ihracatını 

artırmakta olan ABD, bazı uzmanlara göre tüm dünyada geçim krizlerine neden enerji 

savaşlarının uzun vadeli kazananı olabilir. The Economist’te 15 yıl çalışan ve 2006 

yılından bu yana Financial Times’ın dış politika köşe yazarlarından biri olan Gideon 

Rachman, “Enerji savaşlarının gerçek kazananı ABD olabilir” başlıklı makalesinde 

Rusya’nın kısa vadede Batı’yı enerji pazarındaki hakimiyetiyle sıkıştırabileceğini 

ancak bir enerji süpergücü olarak konumunun uzun vadede ciddi şekilde 

zayıflayacağını söylüyor. 

“AB’de geniş tabanlı bir resesyondan kaçış yok” 

Avrupa Birliği’nin özellikle korkulan 2022 kışında derin ve uzun bir resesyondan 

kaçınabileceği görüşlerini dile getiren başka bir FT yazarı Chris Giles ise şu anda 
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seferberlik düzeyinde alınan tasarruf önlemlerinin, enerji faturalarına verilen 

desteklerin resesyonun düzeyini hafifleteceği görüşünü dile getiriyor. “Avrupa’da 

geniş tabanlı bir resesyondan kaçmanın yolu yok” diyen Giles, gaz akışını ve petrol 

sevkiyatını tamamen kesmenin Rusya’nın son ekonomik kartı olacağını belirterek 

Kuzey Akım 1’in yüzde 20 kapasitesinin tamamen sıfırlanmasının Macaristan, 

Slovakya, Çekya, İtalya ve Almanya başta olmak üzere birçok AB ekonomisinde 

GSYH’lerde ciddi kayıplar getireceğini belirtiyor. 

 

ABD’nin İngiltere ve AB’ye LNG ihracatı 3 katına çıktı 

Bu durum ABD’li LNG üreticilerinin Avrupa Birliği’ne 2022’nin ilk dört ayındaki 

ihracatını geçen yıla göre yüzde 34 artırmasıyla sonuçlandı. ABD Enerji Enformasyon 

İdaresi (EIA) tahminlerine göre ABD’nin ocak-nisan dönemindeki toplam LNG 

ihracatının yüzde 74’ü Avrupa’ya gitti. AB ve İngiltere’nin zor geçmesi beklenen kış 

ayları öncesinde stokları doldurmaya çalışması ABD’den LNG ithalatlarını üç katına 

çıkardı ve ABD’nin bu iki ülkenin LNG ithalatındaki aslan payı yüzde 26’ya yükseldi. 

Ayrıca Saudi Aramco gibi petrol devleri artan fiyatlarla rekor kârlılıklar elde etse de, 

fosil yakıtlardan bağımsızlaşma adımları savaşın kazananını şimdiden ilan etmeyi 

zorlaştırıyor. 

Brent ve WTI’da yükseliş kolay olmayacak 

Uluslararası Enerji Ajansı (IEA), ABD Enerji Enformasyon İdaresi (EIA) ve Petrol 

İhraç Eden Ülkeler Örgütü (OPEC) son bir hafta içinde petrol talebi artışına ilişkin 

kısa vadeli tahminlerini revize etti. Ancak revizyonlar petrol talebinde artışın çok da 

güçlü olmayabileceğine işaret ediyor ve bu durum uzmanlara göre Brent ve WTI 

gösterge petrol fiyatlarında yükselişin çok da kolay olmayacağının habercisi olarak 

görülüyor. IEA üç kurum arasından tahminlerini yukarı yönlü revize eden tek kuruluş. 

IEA 2022 için petrol talebi artış tahminini 380 bin varil artırarak 2,1 milyon varil/gün 

https://www.dunya.com/finans/petrol/brent-petrol
https://i.dunya.com/storage/files/images/2022/08/15/ekran-alintisi-tsJN.jpg
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düzeyine yükseltmişti. OPEC ise öngörüsünü 260 bin varil düşürerek 3,1 milyon 

varil/gün düzeyine indirdi. Ayrıca IEA öngörüleri küresel sıkılaşma döngüsü ve 

enflasyonla birlikte talep artışının 2. ve 3. çeyrekte yavaşlayacağını, 4. çeyrekte 

toplam talebin azalabileceğini öngörüyor. Brent geçen haftayı 98 dolar/varil 

düzeyinde, WTI ise 92 dolar/varil düzeyinin altında kapatmıştı. 

Almanya gaz stoğunu hızlı doldurdu 

Enerji savaşlarının ortasında kalan Euro Bölgesi’nin en büyük ekonomisi Almanya, 

Rus doğalgazından bağımsızlaşma amacıyla doğalgaz stoklarını yüzde 75 doluluk 

düzeyine getirme hedefine planladığı tarihten haftalar önce ulaştı. Avrupalı enerji 

operatörü GIE verilerine göre Almanya’da doğalgaz stokları cuma günü 23,3 milyar 

metreküplük yeraltı depolama kapasitesinde yüzde 75 doluluğa ulaştı. 2021 yılında 

Almanya toplam 100 milyar metreküp doğalgaz tüketmişti. Avrupa gösterge 

doğalgazı TTF’in fiyatı, Rusya’nın Ukrayna Savaşı sonrası yaptırımlara karşı AB’ye 

doğalgaz akışını misilleme olarak kullanmasıyla sadece 6 ayda iki katına çıkarak 200 

euro/Mwh düzeyinin üzerine yükseldi. TTF 2021 Ocak ayında 20 Euro civarındaydı 

ve 1,5 yılda 10 katına çıkmış oldu. 

  

https://www.dunya.com/finans/doviz/USD-TRL/amerikan-dolari-turk-lirasi
https://www.dunya.com/sektorler/enerji
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KGF'de bakiye limiti 10 katına çıktı 
Reel sektörün finansmana erişim koşulları giderek zorlaşırken, ekonomik 

kriz dönemlerinde piyasaya cansuyu vermek amacıyla görevlendirilen 

Kredi Garanti Fonu, bir süredir yaşadığı durgunluğun ardından yeniden 

canlandırılıyor. Resmi Gazete’de yayımlanan Cumhurbaşkanı Kararı ile 

KGF kefaletinde bakiye tutarı 500 milyar liradan 1 trilyon liraya 

yükseltildi. 

 
Hüseyin GÖKÇE 

Finansman darboğazını aşmak için Merkez Bankası ve banka yöneticileriyle çok sık 

bir araya gelen reel sektöre çok tatmin edici cevaplar verilmese de, önümüzdeki 

dönemde Kredi Garanti Fonu’nun (KGF) kredi musluklarını yeniden açabilmesinin ön 

adımı atıldı. Resmi Gazete’de yayımlanan Cumhurbaşkanı Kararı ile KGF kefalet üst 

limiti 500 milyar liradan 1 trilyon liraya yükseltildi. Başka bir ifade ile KGF’nin kefalet 

verebileceği kredilerin toplam tutarı 500 milyar liradan 1 trilyon liraya çıkarılmış oldu. 

5 Ağustos itibarıyla KGF’nin kefalet hacmi 580 milyar lira, kullandırılan kredi tutarı ise 

687 milyar lira düzeyinde bulunuyor. 

Kredi Garanti Kurumlarına Sağlanan Hazine Desteğine İlişkin Kararda yapılan değişik 

13 Ağustos tarihli Resmi Gazete’de yayımlanarak yürürlüğe girdi. Kararın 4. 

maddesinin 2. Fıkrasının b bendinde değişiklik yapılarak, Kredi Garanti Fonu (KGF) 

tarafından verilen kefaletlerin toplam bakiye tutarı, 4749 Sayılı Kamu Finansmanı ve 

Borç Yönetimi Hakkında Kanunun geçici 20. Maddesinde öngörülen limitin 10 katına 

endekslendi. 
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4749’un geçici 20. Maddesi, Hazine ve Maliye Bakanı’na kredi garanti kurumlarına 

100 milyar liraya kadar nakit kaynak aktarılması konusunda yetki veriyordu. Yapılan 

bu değişiklikle birlikte KGF’nin verebileceği kefalet limiti kendisine aktarılacak 

kaynağın 10 katı ile sınırlandırıldı. Bakiye tutarının hesaplanmasında, döviz krediler 

için verilen kefaletlere KGF tarafından onay verildiği tarihteki kurlar esas alınacak. 

 

Üst limit kanuna endekslenmiş oldu 

Bu değişiklik öncesinde, yönetmeliğin KGF tarafından verilebilecek kefaletlerin 

toplam bakiye tutarları, 4749 sayılı kanuna doğrudan endekslenmiyordu. 

Yönetmeliğin 4.maddesinin 2. Fıkrasının b bendinde, KGF kefaletlerinin toplam 

bakiye tutarının 500 milyar lirayı, Hazine’den KGF’ye aktarılacak tutarın ise 50 milyar 

lirayı aşmaması öngörülüyordu. Yeni düzenlemeyle birlikte yönetmeliğin 

4.maddesindeki limit içeren rakamlar çıkarılmış oldu. Kredi hacmi yılbaşından bu 

yana 64 milyar lira arttı Kefalet limiti 1 trilyon liraya çıkarılan KGF’nin kefaletiyle 

yılbaşından bu yana kullandırılan kredi hacmi 64 milyar lira arttı. 

2021 yılı sonu itibarıyla 623 milyar lira düzeyinde olan kredi hacmi, ilk çeyreğin 

sonunda 649 milyar liraya yükseldi. Kredi hacmi, Nisan sonunda 670 milyar, Mayıs’ta 

677 milyar, Haziran’da 683 milyar, Temmuz’da 686 milyar olurken, 29 Temmuz-5 

Ağustos arasındaki iki haftalık dönemde ise 1 milyar lira daha artarak 687 milyar 

liraya yükseldi. Öte yandan 2020 yılında 300 milyar liraya kadar yaklaşan risk 

bakiyesi ise 2022’ye 176 milyar lira ile başladı. Mayıs sonunda 195 milyar lira olan 

risk bakiyesi, 5 Ağustos itibarıyla 189 milyar liraya geriledi. 

https://www.dunya.com/finans/doviz
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Moody’s Türkiye’nin kredi notunu 

düşürdü 
Uluslararası kredi derecelendirme kuruluşu Moody's, Türkiye'nin kredi 

notunu "B2"den "B3"e düşürdü, not görünümünü "negatiften" "durağana" 

çevirdi. 

 
Kredi derecelendirme kuruluşu Moody's, Türkiye'nin kredi notunu "B2"den "B3"e 

düşürdüğünü, not görünümünü ise "negatiften" "durağana" çevirdiğini duyurdu. 

Moody’s kredi notunun düşürülmesine gerekçe olarak, Türkiye'nin ödemeler dengesi 

üzerinde artan baskıları ve döviz rezervlerinin daha da düşme riskini gösterdi. 

Kredi derecelendirme kuruluşu ayrıca, Türkiye'nin cari açığının muhtemelen önceki 

beklentileri büyük bir farkla aşabileceğini kaydetti. 

 

  

https://www.dunya.com/finans/doviz
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Net hata noksan kabak tadı vermedi 

mi artık!  

 
Alaattin AKTAŞ  

15 Ağustos 2022 Pazartesi 

 

✔ Ödemeler dengesi ilk açıklandığında net hata ve noksanın yüksek olması 

normaldir. Normal olmayan ise başlangıçta net hata ve noksana yazılan tutarın 

yıllar içinde ilgili kalemi bulunarak oraya aktarılamamasıdır.  

✔ Öyle ibretlik yıllar var ki... 2018 yılından kalan 23 milyar dolarlık net döviz 

girişi hala net hata ve noksanda duruyor. Merkez Bankası nasıl olur da üç 

buçuk yıldır bu tutarın kaynağını bulamaz!  

Ödemeler dengesinin net hata noksan kalemi, birilerinin ileri sürdüğü ya da sandığı 

gibi valiz valiz para gelmesi değildir. Öyle milyarlarca doların nakit olarak, hem de 

valizlerle getirilmesi söz konusu olamaz zaten. Net hata noksan “ödemeler dengesi 

bilançosunu denkleştirmek ya da sıfırlamak” için kullanılan bir kalemdir.  

İlk açıklandığında yüksek olabilen net hata ve noksanın, zaman içinde küçülmesi ve 

sıfıra yaklaşması beklenir. Normal olanı budur. Ama artık bu olmuyor, net hata 

noksan özellikle kimi yıllar için açıklandığı düzeyde kalıyor.  

Yani aradan yıllar geçiyor; Merkez Bankası hala hesabı denkleştirememiş, hala o 

dövizin nereden geldiğini bulup tutarı ilgili kaleme aktaramamış. Milyarlarca dolarlık 

tutar, denkleştirme kaleminde duruyor.  

İbretlik yıllar var  

2009’dan bu yana olan dönemin ilk açıklanan net hata ve noksan (NHN) tutarı ile o 

tutarın son halini tabloda görüyorsunuz. Birkaç yıl gayet başarılı olunmuş, net hata 

noksan kayda değer ölçüde aşağı çekilmiş. Örneğin 2009, örneğin 2012, 2013...  

Ya diğer yıllar? Bazıları felaket!  



15.08.2022 

29 

 

2011 yılı için başlangıçta 12.5 milyar dolarlık bir net hata noksan açıklanmış, aradan 

on yıldan fazla zaman geçmiş, NHN hala 12.1 milyar dolar.  

2016’da 12 milyar açıklanmış, son durum 10.3 milyar...  

Hele hele 2018... 21.2 milyar açıklanmış, son durum 22.7 milyar...  

Üç buçuk yıl geçmiş ve Merkez Bankası yaklaşık 23 milyar doların kaynağını bulup 

ilgili kaleme hala yazamamış. Bir daha üstüne basa basa soralım Merkez 

Bankası’na:  

“Üç buçuk yılda 23 milyar dolarlık dövizin hangi kaleme yazılacağını nasıl oldu da 

bulamadınız? Yoksa buldunuz da bunu ilgili kaleme yazamıyor musunuz? 

Yazamıyorsanız burada yasal olmayan, mevzuata aykırı bir durum mu var? Bu mu 

elinizi kolunuzu bağlıyor?”  

 

Hangi işlemlerden kaynaklanabilir? 

Birincisi cari işlemler dengesi. Bu kapsamda özellikle ihracatçının dövizinin tümünü 

hemen Türkiye’ye getirmemesi NHN’yi etkiliyor. Merkez Bankası bu konuda şöyle bir 

örnek veriyor:  

https://www.dunya.com/finans/doviz/USD-TRL/amerikan-dolari-turk-lirasi
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“Dış ticarete ilişkin mal hareketleri gümrük kayıtlarından elde edilirken ödemelerin 

banka kayıtlarından alınması, işlemlerin karşılıklı kayıtlarının aynı değerle 

kaydedilmesini zorlaştırmaktadır. Gümrük kayıtlarında fatura değerine göre 100 birim 

olarak görülen ihracat mal bedelini, ihracatçının yurt içinde yerleşik bankadaki 

hesabına 70 birim olarak yatırması, kalan 30 birim tutarındaki kısmın ise yurt 

dışındaki bir banka nezdindeki hesapta kalması halinde, bankalar sisteminden alınan 

veriler içinde görülmeyen 30 birimlik tutar NHN kalemine yansımaktadır.”  

Kayda almakta zorlandığımız gelirde en büyük kalem turizm olabilir. Turizmde cari 

dengeye yazdığımızdan daha fazla gelir elde ediyor da bunu net hata noksana atmak 

durumunda mı kalıyoruz? Çünkü turizm geliri bir ankete dayalı olarak elde edilen bir 

veri ve ödemeler dengesine de bu anketin sonucu yansıyor. Yabancılar belki de 

beyan ettiklerinden daha fazla harcama yapıyor.  

Merkez Bankası da bu konuda şu yaklaşımı sergiliyor:  

“Turizm gelir ve giderlerinin izlenebilmesi için yürütülen anket çalışmaları sonucunda 

hesaplanan 100 birimlik turizm gelir veya gideri, bankaların döviz varlıklarına 100 

birimlik artış veya azalış olarak yansımamışsa, aradaki fark NHN kalemine 

yansımaktadır.”  

En büyük etken varlık barışları mı?  

Net hata noksanın cari işlemler dengesinden çok finans hesabından 

kaynaklanabileceği görüşü ağır basıyor.  

Özellikle artık takip etmekte bile zorlandığımız varlık barışlarıyla getirilen döviz mi net 

hata noksanı büyütüyor? Bu soru yanıtsız!  

Sonuçta nasıl oluyorsa oluyor ve bizdeki net hata noksan neredeyse açıklandığı 

düzeyde kalıyor; zaman içinde küçülmüyor.  

Bir kez daha vurgulayalım; ilk açıklamada net hata noksanın büyük olması, zaman 

içinde bu tutar küçülüyorsa, pek yadırganmaz. Ama bizdeki sorun bu; net hata zaman 

içinde küçülmüyor! 

  

https://www.dunya.com/sektorler/turizm
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Yüksek enflasyonun hasar tespiti 

başlıyor 

 
Maruf Buzcugil  

15 Ağustos 2022 Pazartesi 

 

Yaşadığımız hızlı ve yüksek enflasyon süreci, bankaların kullandırdıkları kredilere 

karşılık olarak aldıkları teminatların güncellenmesini zorunlu hale getirdi. 

Hazine ve Maliye Bakanlığı ile TCMB raporlarına göre enflasyonu orta vadede tek 

haneli orana indirmeyi gözüne kestiren bir ekonominin, geride bıraktığımız on ay 

içinde neredeyse hiper enflasyona yaklaşması anormal bir durum. Geçen yıl 

sonbahardaki keskin politika değişikliğinin büyük etkisi altında yaşamaya 

başladığımız kur ve enflasyon şokunun ekonomiye verdiği zararın tam olarak 

ölçülmesi henüz mümkün değil. Hangi ölçütlerle bakarsak bakalım artık, ekonominin 

tüm dengelerini bozan, aktüerya hesaplamalarını anlamsızlaştıran, orta ve uzun 

vadeli planları yerle bir eden, hemen harcanmayan TL’nin cep yaktığı düşüncesini 

günlük refleks haline getiren bir enflasyon düzeyimiz var. Tabii bunda 

başta enerji olmak üzere uluslararası emtia fiyatlarındaki artışın etkisi de önemli. 

Ekonomi yönetimi, yaklaşan seçimler nedeniyle, enflasyonla bütüncül bir mücadele 

yerine, önemli ekonomik kesimlerle istişareler yapıyor, geçici önlemler, kısıtlamalar 

getiriyor ve sabır tavsiyesinde bulunuyor. Ekonomi aktörleri işçi, memur, emekli, 

tüccar, sanayici, ihracatçı, çiftçi, geldiğimiz çok yüksek enflasyon düzeyiyle 

mücadelenin; ancak tüm kesimlerin desteğiyle, derin siyasi kutuplaşmayla değil, 

ancak geniş uzlaşmayla mümkün olduğunu görüyor ve biliyor. Yaklaşan seçimler 

öncesinde kimse iktidardan enflasyonla bütüncül mücadele adımı beklemiyor. Ancak, 

her geçen gün seçim sonrasında mutlaka girişilmesi gerekecek ekonomik 

mücadelenin maliyetini biraz daha artıyor. 

“Reel sektör birkaç ay dişini sıksın” 

Artan üretim maliyetleri, kur artışlarının getirdiği sıkıntılar yanında finansmana erişim 

imkanları da azalan reel sektör, bir süredir şikayetlerini yüksek perdeden dile 

getiriyor. TOBB’nin ev sahipliğinde ekonomi yönetiminden yetkililerin katılımıyla iki 

haftadır yapılan toplantılarda kredi bulmakta zorlanan sektörlerin, şirketlerin 

şikayetleri dile getiriliyor. Önceki hafta TOBB sektör meclisleri ile yapılan 

https://www.dunya.com/sektorler/enerji
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toplantılardan sonra geçen hafta da Türkiye Bankalar Birliği Başkanı ve Ziraat 

Bankası Genel Müdürü Alpaslan Çakar, Halkbank Genel Müdürü Osman Arslan ve 

Vakıfbank Genel Müdürü Abdi Serdar Üstünsalih oda başkanlarıyla bir araya geldiler. 

Edindiğimiz bilgilere göre, toplantıda yetkililer oda başkanlarına “Uluslararası 

konjonktür lehimize seyrediyor. Birkaç ay dişinizi sıkın” tavsiyesinde bulundular. 

Kredi karşılığında alınan teminat (taşınmaz) değerleri güncellensin 

Geçen haftaki toplantıda yüksek enflasyon karşısında neredeyse sembolik hale gelen 

kredi karşılığında teminat olarak gösterilen taşınmaz değerlerinin güncellenmesi de 

gündeme geldi. Ekonominin tüm dengelerini bozan enflasyon kredi karşılığı ipotek 

altına alınan taşınmazların değerlerinin güncel hale getirilmesini de zorunlu kılıyor. 

Taşınmazın gerçek değerinin çok altında bir bedelle kredi raporuna yansıtılması, 

firmaların kredi kullanımını engelliyor. TOBB’deki toplantıdan bize yansıyan bilgilere 

göre, reel sektör temsilcilerinin konuyla ilgili rahatsızlığını ilettiği kamu bankası 

yöneticileri, bankaların da bunu sorun olarak gördüğünü açıkladılar. Bu konuda 

bankalar ile reel sektörün ortak çalışma yapması kararlaştırıldı. 

Büyükelçilere yoğun ekonomi bilgilendirmesi 

Yaklaşık üç yıl aradan sonra ilk kez fiziki katılımla yapılan Büyükelçiler Konferansı 

Ankara’da farklı bir hava estirdi. Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu’nun özel bir önem 

atfettiği 6-12 Ağustos tarihlerindeki XIII.Büyükelçiler Konferansı’nda büyükelçiler 

ekonomideki gelişmeler ve uluslararası ticaretimiz konusunda yoğun şekilde 

bilgilendirildiler. Hazine ve Maliye Bakanı Nureddin Nebati, Ticaret Bakanı Mehmet 

Muş, Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank özel oturumlarda büyükelçilere 

sunum yaptılar ve soruları yanıtladılar. Ticaret Bakanı Muş’un büyükelçilere hitap 

ettiği oturuma TOBB Başkanı Rıfat Hisarcıklıoğlu da katıldı. Büyükelçiler, görev 

alanlarını kapsayan bölgelere göre Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu (DEİK) başkan ve 

üyeleriyle de bir araya geldiler. Büyükelçiler, hafta sonu da bakanları Çavuşoğlu ile 

birlikte Kayseri ve Nevşehir’de temaslarda bulundular. 

Enflasyon muhasebesi artık zorunluluk 

Bankaların ve reel sektör firmalarının kredi teminatlarına esas değerlerin enfl asyon 

karşısındaki durumların güncellenmesi için fikir birliğinde olmaları, aslında 

enflasyonun yol açtığı tahribatın boyutlarını da gösteriyor. Bu durum enflasyon 

muhasebesinin artık zorunluluk haline geldiğini ortaya koyuyor. Türkiye’de 17 yıldır 

uygulanmayan enflasyon muhasebesinin uygulanabilmesi için gerekli şartlar aslında 

geçen yıl Aralık ayında oluşmuştu. Haziran ayı sonunda Ankara Sohbetleri’nde 

konuğumuz olan Türkiye Serbest Muhasebeci Mali Müşavirler ve Yeminli Mali 

Müşavirler Odaları Birliği (TÜRMOB) Başkanı Emre Kartaloğlu, enflasyon 

muhasebesinin mutlaka uygulanması gerektiğini ifade etmişti. Kartaloğlu’nun 

“enflasyonu göze almadan muhasebe ve doğru raporlama, doğru kayıt yapabilmek, 

ekonomiyi kayıt altına alabilmek mümkün değil” şeklindeki sözleri halen geçerliliğini 

koruyor . 
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TOBB Başkanı: Kamu bankaları kredilerde normalleşiyor 

Kamu bankaları reel sektör buluşmasının ardından hafta sonu Trakya’da oda 

ziyaretleri ve açılışlara katılan TOBB Başkanı Hisarcıklıoğlu’nun, kamu bankalarıyla 

sürdürülen iletişimin olumlu sonuçlar vermeye başladığına ilişkin mesajları dikkati 

çekti. Son dönemde reel sektörün krediye erişim sorunlarını gündeme taşıyan 

Hisarcıklıoğlu’nun şu sözleri reel sektör çevrelerinde dikkatle not edildi: “Üç gündür 

gördüğümüz bir şey var, kamu bankalarında bir rahatlama başladığı. Bütün 

Türkiye’de bana dönüşler başladı. ‘Kamu bankalarının Haziran 25’ten sonra kredi 

kullanımında çıkardığı zorluk artık normalleşmeye geldi başkanım’ diyorlar. Öteki 

taraftan şimdi özel bankalarla da ilgili sorunlarımız var. Onların faiz limitlerinin 

yüksekliği ile ilgili büyük rahatsızlığımız sürüyor.” TOBB – Kamu bankaları 

buluşmasından yansıyan bilgiye göre , yıl sonuna kadar özel sektörün ödeyeceği 

borç miktarı 24 milyar dolar civarında. Bunun 19 milyar doları bankalara ait. Reel 

sektörün ödeyeceği borç ise 5 milyar dolar dolayında. Reel sektöre ‘birkaç ay dişinizi 

sıkın’ mesajı işte bu argümanlarla verilmiş. 

  

https://www.dunya.com/finans/faiz
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Abdulkadir Selvi 

Erdoğan ve Kılıçdaroğlu yükselişte 

Areda-Survey’in haziran ayı anketinde bir rakam hatası yapmıştım. Fark edince 

Hürriyet’in web sayfasında hemen düzeltme yapmış, Twitter hesabımdan da 

açıklama yapmıştım. 

Geçmişte yaptığı anketlerin isabetsiz çıkması üzerine mesleği bırakmak zorunda 

kalan birisi, buna rağmen algı operasyonuna kalkıştı. Akraba kontenjanından yeniden 

döndüğü kamuoyu araştırmalarında karavana atışlara devam etmekle yetinmiyor bir 

de anketler üzerinden algı operasyonu yapıyor. Kestiği yüksek faturaların bedelini 

ödemek için CHP’nin oylarını Kapadokya’da balon turuna çıkarmış gibi yükseltiyor. 

KILIÇDAROĞLU DA İNANMIYOR 

AK Parti’yi yakında barajın altına düşürecek ama yaptığı anketlere Kılıçdaroğlu bile 

inanmıyor. Kılıçdaroğlu’nun, “Anketler bize de geliyor. İki firmanın abonesiyiz, onlar 

geliyor. Geldiklerinde ilgili genel başkan yardımcımıza gönderiyorum. Emin olun açıp 

bakmıyorum bile” dediği anketçilerden. Peki yayınladığım anketlerden neden rahatsız 

oluyor? İşin asıl önemli olan tarafı burası. Kendince bir algı operasyonuna soyunuyor. 

Ama güvenilir kamuoyu araştırma şirketlerinin verileri onun balonunu patlatıyor. 

O nedenle Prof. Dr. Ömer Çaha’nın danışmanlığını yaptığı, Yusuf Akın’ın genel 

müdürü olduğu Areda-Survey’in temmuz ayı anketinin kaç kişi ile yapıldığını hem 

yazı ile hem rakamla vereceğim. Araştırma 26-30 Temmuz tarihleri arasında iki bin 

kişi (2000) üzerinden yapılmış. 

EKONOMİDE VERİLER NE DİYOR 

Areda-Survey temmuz ayının en önemli gündem maddesini sormuş. Yüzde 33.1’le 

ekonomi ve enflasyon ilk sırada geliyor. Onu yüzde 18.2’yle zam ve pahalılık takip 

ediyor. Üçüncü sırada ise yüzde 13’le tahıl anlaşması yer alıyor. Onun hemen 

ardından yüzde 6.8’le yoksulluk geliyor. 

Ekonomi seçimlerin kaderini etkileyecek en önemli faktör olduğu için geriye dönük bir 

kıyaslama yapmak istiyorum. Neredeyse 2022 yılının başından itibaren ekonomi, 
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enflasyon, hayat pahalılığı, zamlar, yoksulluk ilk dört gündem maddesini oluşturuyor. 

Bu oran yüzde 75’in üzerinde çıkıyordu. Mayıs ayında 77.5, haziran ayında bu oran 

yüzde 74.9’du. Temmuz ayında ise tahıl anlaşması üçüncü sıraya yerleşirken, 

ekonomiyle ilgili veriler yüzde 58.1 çıkıyor. 

EKONOMİ PARTİSİ 

Yine de bu oran düşük bir oran değil. Yine ilk sırada ekonomi, enflasyon, hayat 

pahalılığı ve zamlar çıkıyor. Mevsimsel etkiyi de dikkate almak gerekiyor. Ama 

iktidarın hayat pahalılığı karşısında vatandaşın alım gücünü yükseltme çabası karşılık 

bulmuş. Samimi olarak çaba gösterilince vatandaş onu hissediyor. Okulların açılması 

ve zorlu kış şartlarında ekonomi yine ağır bir şekilde gündemimizde yer etmeye 

devam edecek gibi. 2023 seçimlerinde AK Parti’nin en büyük rakibi ekonomi partisi 

olmaya devam ediyor. 

ERDOĞAN VE KILIÇDAROĞLU NEDEN YÜKSELİYOR 

 

Temmuz ayı anketinde dikkat çekici bir değişiklik cumhurbaşkanı adaylığı konusunda 

kendini gösteriyor. “Bu pazar cumhurbaşkanlığı seçimi olsa hangi adaya oy 

verirsiniz?” sorusuna ankete katılanların yüzde 47.8’i Erdoğan yanıtını veriyor. İkinci 

sırada ise yüzde 23’le Mansur Yavaş geliyor. Kemal Kılıçdaroğlu yüzde 15.8’le 

üçüncü sırada yer alırken onu yüzde 8.6’yla Demirtaş takip ediyor. Ekrem 

İmamoğlu ise gerileyişini sürdürüyor. İmamoğlu yüzde 2.8’le beşinci sırada yer alıyor. 

Cumhurbaşkanlığı seçiminde oylar iddialı iki isim 

olan Erdoğan ve Kılıçdaroğlu etrafında toplanıyor. Seçmenin 2023 seçimlerinde 

iddiası olmayan adaylara pek ilgi göstermeyeceği, oyunu zayi etmeme 

motivasyonuyla hareket edeceği anlaşılıyor. 

YÜKSELİŞ TRENDİ 

Mayıs ve haziran ayı verilerini incelediğimizde Erdoğan ve Kılıçdaroğlu’nun oylarının 

yükseldiği anlaşılıyor. Kılıçdaroğlu mayısta yüzde 10.6, haziran ayında ise yüzde 12 

alıyordu. Bu oran temmuz ayında yüzde 15.8’e yükseldi. 

Cumhurbaşkanı Erdoğan ise mayıs ayında yüzde 45.7, haziran ayında yüzde 46.3 

alıyordu. Temmuz ayında bu oran yüzde 47.8’e yükseldi. 

MANSUR YAVAŞ FAKTÖRÜ 

Ekrem İmamoğlu cumhurbaşkanlığı yarışından koparken, Mansur Yavaş, 

Erdoğan’dan sonra ikinci sıradaki konumunu koruyor. Millet İttifakı’nın 

cumhurbaşkanı adayı kim olmalı diye sorulduğunda ise ankete katılanların yüzde 

34.6’sı Mansur Yavaş’ı gösteriyor. 
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PARTİLERİN OY ORANLARI 

 

“Bu pazar seçim olsa hangi partiye oy verirsiniz?” sorusuna ise ankete katılanların 

yüzde 35.6’sı AK Parti diyor. CHP yüzde 24.3’le ikinci sırada çıkarken İYİ Parti yüzde 

13.5’le üçüncü sıraya yerleşmiş durumda. HDP’nin yüzde 10.6 çıktığı ankette MHP 

diyenlerin oranı yüzde 10.3 çıkıyor. 

Anketleri düzenli olarak takip etmenin yararı, geriye doğru kıyaslama imkânı veriyor. 

Örneğin İYİ Parti oyları en çok değişkenlik gösteren parti olarak karşımıza çıkıyor. İYİ 

Parti’nin oy oranı 2020 yılı Eylül ayında yüzde 9.7’ydi. Şimdi yüzde 13.5’e yükselmiş. 

Oylarının bir kısmını Zafer Partisi’ne kaptıran İYİ Parti, diğer partilerden aldığı oylarla 

telafi etmeyi başarmış. 
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İbrahim Kahveci 

Batıyor muyuz yoksa uçuyor 

muyuz? 

Hazine ve Maliye Bakanı Nureddin Nebati sosyal medya hesabından paylaştı: Enerji 

hariç cari işlemler dengesi haziran ayı itibari ile (son 12 ay toplamı) 35,0 milyar dolar 

fazla veriyor. Hatta 2002 sonrası 2019 yılındaki 38,6 milyar dolarlık fazladan sonra en 

yüksek seviye... 

Oturdum rakamlara baktım: Enerji ve altın bizim ekonomik aktivite dışındaki 

kalemlerdir. O nedenle cari dengeye enerji ve altın hariç de bakmak gerekir. Hemen 

rakamları aktarayım: 

Cari denge (yıllık) -32.667 milyon dolar (Önceki -28.893 milyon dolar) 

Enerji ve altın hariç cari denge: +39.638 milyon dolar (Önceki +15.418 milyon dolar) 

Rakamlar müthiş. Cari açık artıyor ama enerji ve altın hariç cari denge 15,4 

milyar dolar fazladan 39,6 milyar dolar fazlaya yükselmiş. 

Bakan Nebati haklıymış. Ya da model tuttu ve ekonomik aktiviteye dayalı ödemeler 

dengesinde iyileşme yaşanıyor! 

Hatta şu noktayı da belirtelim: Türkiye geçmişte cari fazlaya hep iç talebi kısarak 

veya ekonomiyi soğutarak ulaşmıştı. 2020 sonrasında hem ekonomik büyüme 

hızlanmış hem de enerji+altın hariç cari fazla çok hızlı bir artışa geçmiş. 

AK Parti döneminde pek rastlanmayan bir durum bu: Enerji ve altın hariç cari 

dengenin pozitif olması ve hızlı büyüme bir arada pek yaşanmayan şeydi. 2019 

yılında 52,2 milyar dolar fazlalık ile rekor kırılmış ama ekonomimizin küçülmesi ile bu 

sağlanmış. 2021-2022 hem büyüme hem de enerji-altın hariç cari fazlada rekora 

gidiyoruz. 

2014 yılında yüzde 3-5 civarı bir büyüme sürecinde enerji-altın hariç carı dengemiz 

sadece 13,7 milyar dolar fazlaya çıkabilirken şimdi yüzde 7-10 büyüme eşiğinde bile 

40 milyar dolarlık bir enerji-altın hariç fazlaya ulaşmışız. 
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Acaba model tuttu ve uçuyor muyuz? 

*** 

Gelelim işin biraz daha detayına... 

Biliyorsunuz cari dengenin ana unsuru mal ticareti (ithalat-ihracat) ama bunun 

yanında turizm ve müteahhitlik gibi diğer temel gelirler de belirleyici oluyor. 

Şimdi bir kaç rakamla duruma bakalım (Haziran ayı itibari ile yıllıklandırılmış, yani son 

12 ay toplamı veriler -milyon dolar): 

Cari açık -32.667 (önceki -28.893) 

Cari açık (altın ve enerji hariç) +39.638 (önceki +15.418) 

Dış ticaret dengesi -82.654 (önceki -47.167) 

Enerji ve altın hariç dış denge -15.233 (önceki -7.122) 

Şimdi soralım: Dış ticarette hem mutlak değerde hem de enerji ve altın hariç dengede 

bozulma devam ederken nasıl oluyor da cari dengede iyileşme yaşanıyor? Cevap: 

Tabii ki turizm ve müteahhitlik gibi 2019 sonrası ilk kez yaşanılan pandemi sonrası 

gelir artışından. 

Gelelim enerji ve altın hariç dış dengenin eski büyüme dönemlerindeki durumu ile 

kıyaslanmasına: Geçen yıl turizm bu kadar iyi olmamasına rağmen burada yıllık açık 

5-6 milyar dolar düzeyinde iken şimdilerde 15 milyar dolar açığa yükseldik. Yani 

ekonomik aktiviteye dayalı dış açık azalmıyor, tersine artıyor. Evet bu açık 2014-

15-16 ve 2017 yıllarında 35-40 milyar dolar düzeyindeymiş ama şimdi de 7 milyar 

dolar seviyesinden 15 milyar dolara yükselmiştir. Ve yeni model döneminde 

yükselişini sürdürüyor... Yani model öncesi dış denge daha iyi durumdayken 

model ile daha da bozulmuş duruma geldik. 

(Bunu sakın ha Bakan Nureddin Nebati Beye söyleyip moralini bozmayın) 

*** 

Durun henüz bitmedi... 

İşin bir de emek kısmı var. 2016 yılında ücretlerin ülke gelirinden aldığı pay %33,1... 

2020 sonlarında bu pay %31,3’e kadar yavaş düşüyor. 

Ve ne oluyorsa 2020 ortalarında başlıyor ve ücretlilerin payı hızla yüzde 24,6’ya 

geriliyor. 

Bu ne anlama mı geliyor? 
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Ucuz işçilik... Yani Türkiye’yi ucuz işçi cenneti yapınca bizler köle olarak çalışıp 

zenginlere hizmet etmişiz. Durum bundan ibarettir. 

NOT: Efendim Türkiye’nin kredi notunun düşüşünde borsada yapılan işlemler neden 

olmuş... Arkadaş insan hiç mi çalışmaz... Biraz bilim ve bilgi gerekmez mi? 

DÖVİZ ALIMLARI YENİDEN Mİ? 

BDDK 18 Şubattan beri KKM hesaplarını yayınlıyor. Son rakam 05 Ağustos itibari ile 

KKM’de 65,4 milyar dolar birikmiş. 

KKM başladığında yabancı para mevduatları ise 261 milyar dolardı. Bu rakam parite 

etkisi ile beraber 231,2 milyar dolara kadar düştü. Ama hayret verici şekilde son 2 

haftada YP mevduatları yeniden 240,7 milyar dolara yükseldi. 

Hatta MB verisinden bakıyoruz:29 Temmuz 05 Ağustos haftasında YP mevduatları 

6,4 milyar dolar artış göstermiş. Bu artışın 3,3 milyar doları şirketlerden ve 2,1 milyar 

doları da bankalardan olmuş. 

Dövizde yeni alımlar mı yapılıyor yoksa yurtdışından (Rusya ve/veya S Arabistan) 

para mı geliyor? 

Rezerv artışları ile beraber düşünüldüğünde sanki bir el AK Parti için fedakarlık 

yapıyor gibi... Ama ne karşılığında... İşte onu bilmiyoruz. 
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15 Ağustos 2022, Pazartesi 

BAŞYAZIMEHMET BARLAS 

ABD derin devleti şimdi ülkesinin 
başına bela oldu 
 

Dünyanın her bölgesinde sosyal ya da siyasal kargaşa çıkartmayı bir politik olarak 

benimseyen Amerikan derin devleti, sonunda kendi ülkesini hedef aldı. Eski Başkan 

Trump'ın evine baskın yapılarak Amerikan tarihinde görülmemiş bir skandala imza 

atıldı. FBI'ın açıklamalarına göre Başkan Trump görevinden ayrılırken gizli dosyaları 

evine taşımış. Başkan Trump'a sorduğunuz zaman bu dosyaların gizli olmadıklarını 

ve gizliliklerinin kendisi tarafından kaldırıldığını söylüyor. 

 

Mesela Macron hakkında Amerikan derin devleti ne gibi bir gizli bilgiye ulaşmış 

olabilir. Çünkü bütün dünya Macron'un ortaokul öğrencisi iken kendisinden 24 yaş 

büyük ve iki çocuklu öğretmene aşık olduğunu, sonra bu kadınla evlendiğini biliyor. 

Ayrıca Macron'un cinsel eğilimleri hakkında da dünyada sayısız spekülasyon var. 

Anlayacağınız Amerikan derin devleti Fransız Cumhurbaşkanı hakkında 

dedikodu üretimi de yapmış. Yani derin devlet, Macron hakkında Trump'ın evini 

FBI'a bastıracak ne biliyor olabilir ki? 

 

Ancak Trump yine de şükretmeli. Neticede sadece evine baskın yapıldı ve bir takım 

belgeler toplatıldı. Çünkü Amerikan derin devletinin ABD 

başkanlarını öldürdüğünü de biliyoruz. Mesela Abraham Lincoln, Amerikan iç 

savaşını kazandıktan sonra tiyatroda vurularak öldürülmemiş miydi? Ya da Kennedy, 

Teksas eyaletinde vurulmamış mıydı? Başkan William McKinley öldürmemiş miydi? 

Ronald Regan saldırıya uğramamış mıydı? Trump ABD'nin derin devletini 

kızdıracak hatalar yaptı. Dünyanın çeşitli bölgelerindeki komplolarını bozdu ve 

Amerika'nın tezgahladığı vekâlet savaşlarına son vermeye çalıştı. Kısacası bu bela 

yapı şimdi kendi ülkesinde faaliyete başladı. 

 

AK PARTİ 21 YAŞINDA 

 

ABD'de derin devlet, gelecek seçimler öncesinde büyük bir çatışma içerisindeyken 

Türkiye önemli bir günü kutluyor. Bundan tam 21 yıl önce, 14 Ağustos 2001 tarihinde 

"Erdemliler Hareketi" adıyla yola çıkan AK Parti, gelişen Türkiye'ye kilometre taşları 

döşedi. Geriye dönüp baktığımızda 21 yıla devrim niteliğinde hamleler sığdırıldı. 

https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
https://www.sabah.com.tr/yazarlar/barlas/arsiv?getall=true
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IMF'ye olan borçlar sıfırlandı. Türk lirasından 6 sıfır atıldı. Katsayı ve başörtüsü 

adaletsizliği ortadan kaldırıldı. Temel hak ve özgürlüklerin önü açıldı. Milli savunma 

sanayii ve enerji alanında başdöndürücü gelişmeler yaşandı. Altyapı, üstyapı da 

sayısız esere imza atıldı. Cumhurbaşkanlığı Hükümet Sistemi'ne geçildi. Bu yolda 

çok engelle de karşılaşıldı. Kapatma davaları, Gezi olayları ve FETÖ'nün darbe 

girişimleri gibi... 

 

Birkaç cümleye sığdırdığımız ama üzerine kitaplar yazılacak bu 21 yıllık döneme hiç 

şüphesiz Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın liderliği damgasını vurdu. Cumhurbaşkanı 

Erdoğan'ın şimdi en önemli ve son bir hedefi var: 2023 seçimleri. Önüne konulan 

engeller, pandemi ve Ukrayna savaşı nedeniyle gerçekleştiremediği hedeflerini son 

döneme sakladığını düşünüyorum. Haziran 2023 seçimlerine kadar çok zorlu bir 10 

ay bizi bekliyor. 

 

 


